
 

 

 

Αθήνα, 9 Απριλίου 2024 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

Προς τον Υπουργό Υγείας 

 

Θέμα: «Εκκρεμεί εδώ και 5 χρόνια η λειτουργία της 2ης ΤΟ.Μ.Υ. Λαμίας 

(περιοχή Παγκρατίου) – Σοβαρή υστέρηση στον τομέα της Πρωτοβάθμιας 

Φροντίδας Υγείας στην περιοχή» 

 

Τα προηγούμενα χρόνια, μία από τις εμβληματικότερες μεταρρυθμίσεις 

που έλαβαν χώρα στον τομέα της υγείας ήταν η θεσμοθέτηση και λειτουργία 

των τοπικών μονάδων υγείας, γνωστών και ως ΤΟ.Μ.Υ. Σύμφωνα με τον Ν. 

4486/2017, ιδρύθηκαν από το 2017 και μετά εκατόν είκοσι επτά (127) τοπικές 

μονάδες υγείας, ενσωματώθηκαν και απασχολήθηκαν πάνω από χίλιοι εκατό 

(1.100) επαγγελματίες του χώρου της υγείας, αλλά και διοικητικό προσωπικό. 

Επιπλέον, έλαβαν χώρα πάνω από ένα εκατομμύριο επισκέψεις πολιτών στις 

δομές αυτές, ενώ υλοποιήθηκαν δράσεις, λόγω και της διεπιστημονικότητας της 

σύνθεσής τους με εξωστρεφή προσανατολισμό και εστίαση στην κοινότητα, 

καθώς ένας εκ των σκοπών της σύστασής τους ήταν η καλλιέργεια της 

κουλτούρας της πρόληψης, η αποσυμφόρηση των νοσοκομείων και η 

αναβάθμιση της πρωτοβάθμιας υγείας. Το 2018, έναν μόλις χρόνο μετά την 

ψήφιση του ως άνω Νόμου, λειτούργησε η πρώτη τοπική μονάδα υγείας στην 

πόλη της Λαμίας, ενώ δρομολογήθηκαν οι διαδικασίες για τη λειτουργία και της 

2ης ΤΟΜΥ στην περιοχή του Παγκρατίου. 

 

Στο πλαίσιο της συζήτησης επίκαιρης ερώτησης με θέμα: «Αναγκαιότητα 

άμεσης λειτουργίας της 2ης ΤΟ.Μ.Υ. Λαμίας (περιοχή Παγκρατίου)» την 28η 

Φεβρουαρίου 2022, ο ερωτηθείς Υπουργός Υγείας εκείνης της περιόδου, κ. Αθ. 

Πλεύρης σημείωσε ανάμεσα σε άλλα ότι: «Αυτή τη στιγμή έχουμε επεξεργαστεί 

και είμαστε στο τελικό στάδιο -θα το παρουσιάσουμε στο Υπουργικό 

Συμβούλιο- μία νέα λειτουργία συνολικά της πρωτοβάθμιας […] Αφού, λοιπόν, 
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βρέθηκε χώρος και ο χώρος αυτός υπάρχει – αν δεν κάνω λάθος – έναν χρόνο 

περίπου, τον Μάρτιο του 2021 βγήκε η προκήρυξη για τις θέσεις που θα 

στελεχώσουν την ΤΟΜΥ, που ολοκληρώθηκε τώρα – τον Φεβρουάριο 

ολοκληρώθηκε η διαδικασία – όπου υπήρχε μεγάλη προσέλευση σε κομμάτι 

που είχε να κάνει με λοιπό προσωπικό και διοικητικό. Δυστυχώς, δεν 

καλύφθηκε το σύνολο των θέσεων που χρειαζόμασταν για ιατρικό προσωπικό. 

Γίνεται η αξιολόγηση αυτή τη στιγμή προκειμένου να ολοκληρωθεί και είναι 

μέσα στις δεσμεύσεις μας η ανάπτυξη όλων αυτών των δομών στο αμέσως 

προσεχές διάστημα και αναλόγως και της πορείας προκήρυξης θα ανοίγουν και 

συγκεκριμένες δομές».  

 

Μάλιστα, όταν ζητήθηκαν περαιτέρω διευκρινίσεις εν σχέσει με το 

σχετικό χρονοδιάγραμμα, ο Υπουργός Υγείας απάντησε, μεταξύ άλλων, ότι: 

«Έλεγα εντός του έτους, και εννοούσα του 2022, γιατί στην ίδια ερώτηση λέω 

ότι η προκήρυξη για την πλήρωση των θέσεων ολοκληρώνεται στις 

08.02.2022.», ενώ προσέθεσε λέγοντας: «Πράγματι ολοκληρώθηκαν οι 

προκηρύξεις και βάλαμε και παραπάνω κόσμο, προκειμένου να μπορέσουν να 

αξιολογηθούν και γιατί είναι δέσμευση της χώρας μας, αλλά και γιατί 

επιθυμούμε το άνοιγμα αυτών των δομών στις οποίες αναφέρεστε να γίνει εντός 

του έτους.  

 

Προφανέστατα, υπάρχουν καθυστερήσεις στο συγκεκριμένο σημείο και 

αυτές οι καθυστερήσεις συνδυάζονταν με το γεγονός ότι το προσωπικό, ιατρικό 

και νοσηλευτικό, που υπήρχε στη χώρα ήταν συγκεκριμένο και εκείνη τη 

χρονική στιγμή αυτό που επελέγη ήταν η στήριξη του Εθνικού Συστήματος 

Υγείας, η στήριξη των εμβολιαστικών κέντρων». Παρά τα ανωτέρω τιθέμενα υπ’ 

όψιν, η λειτουργία της 2ης ΤΟ.Μ.Υ. εκκρεμεί με αποτέλεσμα οι κάτοικοι των 

περιοχών πέριξ της δομής, να στερούνται υπηρεσιών πρωτοβάθμιας 

φροντίδας υγείας.  

 

Επειδή, διαπιστώνεται μεγάλη καθυστέρηση στη λειτουργία της εν 

θέματι δομής με απόρροια την αποδυνάμωση των υπηρεσιών πρωτοβάθμιας 

φροντίδας υγείας στην περιοχή της Λαμίας.  



Επειδή, με βάση τα λεγόμενα του πρώην Υπουργού Υγείας, κ. Αθ. 

Πλεύρη συνιστά δέσμευση της Κυβέρνησης η ανάπτυξη όλων αυτών των 

δομών στο αμέσως προσεχές διάστημα (δέσμευση από το 2022). 

Επειδή, σύμφωνα με τα εκ μέρους του πρώην Υπουργού Υγείας 

δηλούμενα, επιθυμία της Κυβέρνησης είναι «το άνοιγμα αυτών των δομών […] 

να γίνει εντός του έτους», εννοώντας το έτος 2022, κατά το οποίο και υπεβλήθη 

η ανωτέρω αναφερόμενη επίκαιρη ερώτηση.  

Επειδή, πλέον δεν υφίσταται αναγκαιότητα στήριξης των εμβολιαστικών 

κέντρων, όπως υφίστατο κατά το παρελθόν, εν μέσω περιόδου κορύφωσης της 

πανδημικής κρίσης. 

 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

 

Ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα μέσα στο οποίο θα καταστεί εφικτή η 

έναρξη της πλήρους και απρόσκοπτης λειτουργίας της 2ης ΤΟ.Μ.Υ. 

Λαμίας (περιοχή Παγκρατίου);   

 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

 

Παναγιωτόπουλος Ανδρέας 




